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EVANĐELJE: Mt 3, 1-12 

 

U one dane pojavi se Ivan Krstitelj propovijedajući u Judejskoj pustinji: »Obratite se jer 

približilo se kraljevstvo nebesko!« Ovo je uistinu onaj o kom proreče Izaija prorok: Glas 

viče u pustinji: Pripravite put Gospodinu, poravnite mu staze! 

Ivan je imao odjeću od devine dlake i kožnat pojas oko bokova; hranom mu bijahu 

skakavci i divlji med. Grnuo k njemu Jeruzalem, sva Judeja i sva okolica jordanska. 

Primali su od njega krštenje u rijeci Jordanu ispovijedajući svoje grijehe. Kad ugleda 

mnoge farizeje i saduceje gdje mu dolaze na krštenje, reče im: »Leglo gujinje! Tko li vas 

je samo upozorio da bježite od skore srdžbe? Donosite dakle plod dostojan obraćenja. I 

ne usudite se govoriti u sebi: 'Imamo oca Abrahama!' Jer, kažem vam, Bog iz ovoga 

kamenja može podići djecu Abrahamovu. Već je sjekira položena na korijen stablima. 

Svako dakle stablo koje ne donosi dobroga roda, siječe se i u oganj baca. Ja vas, istina, 

krstim vodom na obraćenje, ali onaj koji za mnom dolazi jači je od mene. Ja nisam 

dostojan obuće mu nositi. On će vas krstiti Duhom Svetim i ognjem. U ruci mu vijača, 

pročistit će svoje gumno i skupiti žito u svoju žitnicu, a pljevu spaliti ognjem 

neugasivim.« 
 

... življeno Evanđelje ... 
 

Izabrani narod živio je u iščekivanju. Čekali su dan kad će se Božji glasnik ili poslanik 

pojaviti na zemlji i urediti stvari na zemlji: opravdati "pravedne" koji su ostali vjerni 



  

 

 

Gospodinu i njegovoj poruci. Pravi Mesija će predstaviti Gospodina u osobi - to će biti 

dolazak Gospodinov, Dan Gospodnji, kraj vremena. Ljudi se trebaju očistiti i 

pripremiti. Jedan od načina pripreme za taj Dan bilo je čišćenje vodom - krštenje. 

Ivan Krstitelj, međutim, upozorava da treba doći dublje čišćenje po rukama "onoga... 

koji dolazi nakon mene" - čišćenje vatrom. Sjećamo se što je davno rečeno, kako 

nijedan čovjek nije mogao gledati lice Božje i ostati živ: "...jer ne može čovjek mene 

vidjeti i na životu ostati" (Izl 33,20). Svjetlost i svetost Božja mogu spaliti svu nečistoću 

u pogledu. Ljudi trebaju urediti svoje živote dok je još vrijeme. (…) Mi u našem životu 

ne možemo znati - u Božjem planu - kada velike promjene mogu biti na pomolu. Stoga 

trebamo biti budni i vjerni. 

Ivan je tako hrabar. Ovdje vidimo čovjeka iz pustinje koji govori iz srca naviještajući 

riječ Božju koja mu je dana. Ima li Ivan poruku i za mene? Kraljevstvo je Božje blizu i 

koje bih promjene trebao učiniti da mu pripadam? Molit ću da njegova poruka ne bude 

za mene izgubljena. Gospodine, imam puno slabosti. Ne znam kako bih ih se riješio. 

Daj da barem budem tolerantan prema slabostima drugih. 

Nije li čudesno kako običan smrtnik privlači ljude. Dive se čovjeku čiji su prohtjevi 

minimalni, čovjeku koji je gospodar vlastitoga teka i posjeduje duboku nutarnju 

slobodu. Ivan Krstitelj je s malo odjeće i hrane bio magnet za ljude. Ljudi su mu 

vjerovali jer se nije dao potkupiti. Koji su to lanci koji me sputavaju i prohtjevi koje 

nisam svladao, a koji me vuku tamo kamo ne bih htio? Pomozi mi, Gospodine, da 

imam veću slobodu srca i tijela. 

Suočen s Ivanovim pozivom na obraćenje mogu se osjećati nelagodno, ali ću priznati 

da sam grješnik koji je potreban Božjega milosrđa. Ako to ne mogu priznati, došašće 

je pravo, milosno, vrijeme da to učinim. Bog ne želi da pasivno primam njegovu Riječ. 

Surađivat ću s Bogom pripravljajući mu put u životu i u nadi budan iščekujući njegov 

dolazak. (Prostor Duha) 
 
 

... riječi pape Franje ... 

 

Samo u poniznom srcu  

može klijati Duh Božji… 
 

Samo u poniznom srcu može klijati Duh Božji 

– rekao je papa Franjo jučer na misi u Domu 

svete Marte osvrnuvši se na liturgijska čitanja 

koja govore o malim stvarima. U prvom se 

čitanju, iz Knjige proroka Izaije, naviješta: „U onaj dan: Isklijat će mladica iz panja 

Jesejeva, izdanak će izbit iz njegova korijena. Na njemu će duh Gospodnji počivat“. 



  

 

 

Božja riječ hvali maleno i obećava da će isklijati mladica, a što je manje od klice? A 

ipak, na njemu će duh Gospodnji počivati. 

Otkupljenje, objava i Božja prisutnost u svijetu tako počinju i uvijek je tako – rekao je 

Sveti Otac i primijetio – Bog se objavljuje u malenosti. Veliki se prikazuju moćni. 

Prisjetimo se kada je Isus bio napastovan u pustinji, đavao se prikazivao kao moćan i 

gospodar cijeloga svijeta: „Sve ću ti dati, ako ….“. Međutim Božje stvari počinju 

klijajući, od malog sjemena. Isus u evanđelju govori o toj malenosti. 

Isus se raduje i zahvaljuje Ocu jer se objavio malenima, a ne moćnima. Svi ćemo na 

Božić ići prema jaslicama, tamo gdje je Božja malenost. U kršćanskoj zajednici gdje 

vjernici, svećenici i biskupi ne idu tim putom malenosti, nedostaje budućnost, sve će 

se srušiti. To smo vidjeli u velikim povijesnim projektima. Bilo je kršćana koji su se 

pokušavali nametnuti snagom, veličinom i osvajanjem. No Božje Kraljevstvo klije u 

malom, uvijek u malenom i životnom sjemenu. No samo sjeme ne može dati ploda. 

Druga stvar pomaže i daje snagu: „U onaj dan: Isklijat će mladica iz panja Jesejeva, 

izdanak će izbit iz njegova korijena. Na njemu će duh Gospodnji počivat“. 

Duh uvijek izabire malene, ne može ući u velike, ohole i samodostatne. Gospodin se 

objavljuje malenom srcu. Neki teolozi znaju mnoge teološke stvari, mogli bismo ih 

nazvati teološkim enciklopedistima. Znaju sve, no nesposobni su za teologiju, jer se 

ona radi na koljenima, čineći se malenima. Ako se svećenici, biskupi, kardinali i papa 

ne čine malenima, nisu pastiri, nego šefovi ureda. To vrijedi za sve, od onoga koji ima 

službu koja izgleda jedna od najvažnijih u Crkvi, do siromašne starice koja u skrovitosti 

čini djela milosrđa. 

Put malenosti ne vodi u malodušje, to jest u zatvorenost u sebe i strah. Upravo 

suprotno, malenost je veličina i sposobnost riskiranja, jer nema ništa što bi mogla 

izgubiti. Upravo malenost vodi u velikodušnost, jer nam pomaže da idemo iznad sebe, 

znajući da veličinu daje Bog – rekao je Papa i citirao svetog Tomu Akvinskoga – „Ne 

plašite se velikih stvari“. To nam pokazuje i sveti Franjo Ksaverski koga danas 

slavimo. Ne smijemo se bojati ići dalje; no u isto vrijeme, moramo voditi računa o 

malim stvarima, jer to je Božja stvar. Kršćanin uvijek polazi od malenosti. Ako se u 

molitvi osjećamo maleni sa svojim ograničenjima i grijesima, kao onaj carinik koji je 

posramljen u dnu hrama molio: „Smiluj se meni grešniku“, ići ćemo dalje. No ako 

vjerujemo da smo dobri kršćani, molit ćemo kao onaj farizej koji iz hrama nije izišao 

opravdan: „Hvala ti Bože što sam velik“. Bogu moramo zahvaljivati jer smo maleni. 

Posebno mi je drago kada mogu ispovijedati, osobito djecu. Njihove su ispovijedi 

prekrasne, jer govore o konkretnim stvarima. Kažu da su rekli određene riječi, pa ih 

čak i ponove. To je konkretnost onoga tko je malen. Potrebno je moliti: Gospodine, 

grešnik sam jer radim te i te stvari. To je moja bijeda i malenost. Molim te pošalji mi 

Duha Svetoga kako se ne bih bojao općenito velikih stvari i onih koje činiš u mojem 

životu – zaključio je Papa.                                              (Vatican News, 4. prosinca 2019.)  

https://www.bitno.net/vjera/svetac-dana/sveti-franjo-ksaverski-veliki-sanjar-veliki-misionar-veliki-svetac/


  

 

 

... ž i v o t   z a j e d n i c e ... 
 

• Radosno vas očekujemo na Misnom slavlju Treće nedjelje došašća ili adventa, 15. prosinca  

2019. u 18.30h (St. Mary's, Haddington Road, Dublin 4). Krunica BDM – od 18.00h. Sv. 

ispovijed - od 17.15 do 18.15h. 

• Sljedeće subote, 14. prosinca 2019., od 19.00h do 21.00h u St. Mary's (Haddington Road, 

Dublin 4) održat će se kratka adventska duhovna obnova koju će animirati voditelj naše 

Misije, vlč. Josip Levaković. Zapravo, svake subote tokom došašća Župa Haddington Road 

organizira od 19.00 do 20.00h tzv. Advent Adoration, molitvenu uru klanjanja Isusu u 

Presvetom Oltarskom Sakramentu. Svake subote animira ju drugi svećenik iz naše župe ili pak 

naš trajni đakon. Stoga, već spomenuti termin rezerviran je za našu Zajednicu. Molit ćemo u 

tišini, razmatrati, pjevati… Konačni raspored saznat ćemo te večeri. Planiramo se u molitvi i 

razmatranju zadržati od 19.00-21.00h, od toga prvih sat vremena pred Presvetim. 

Organizirajmo se i iskoristimo ovo vrijeme! 

• Već sada najavljujemo kako će na Četvrtu nedjelju došašća, 22. prosinca 2019. naše Misno 

slavlje u St. Mary's biti u 18.00h, zbog božićnoga koncerta Župe Haddington Road koji je u 

19.30h. Sve vas pozivamo na koncert, za kojega je potrebno pribaviti ulaznice.  

• Drage sestre i braćo, uskoro će biti objavljeni termini predbožićne Sv. ispovijedi. Krist, Mir 

naš posebno nas dotiče u ovome sakramentu. Tu tako živo kušamo Božju milosrdnu ljubav 

koja nam prašta – ako Pomirenju pristupimo sa potpunom željom za pomirenjem, vjerom i 

željom za obraćenjem, popravkom u smjeru Božjih zapovijedi Ljubavi. Koristimo sve nedjelje 

došašća za sakrament pomirenja. Posljednje dane pred Božić, kao i prije Polnoćke, nemoguće 

je svima koji to žele pristupiti Sv. ispovijedi. Stoga, kad svatko od nas bude o tome razmišljao, 

neka automatski ne nasjedne na one misli: „Ma, ima vremena. Stići ću.“ Budimo ove godine 

mudri. Poštujmo termine koji nam budu ponuđeni. Razumno pristupimo ovome, jer doista ne 

želimo da itko ostane neispovjeđen. Za nepredviđene situacije uvijek će biti razumijevanja. 

• Bliži se božićno vrijeme (od 25. prosinca pa nadalje) u kojemu započinju posjeti i Blagoslov 

obitelj. Dobro je dogovoriti termin. Voditelj naše Misije, vlč. Josip, raduje se svakome susretu! 

No, neka nam najvažniji susret uvijek bude naš nedjeljni susret - EUHARISTIJA! 

• Drage sestre i braćo, iskreno vas potičemo da u narednim nedjeljama kroz milostinju ili kroz 

osobni dar uplatom na račun naše Misije (vidi web stranicu) odvojite koliko možete i za 

materijalni dio života naše Zajednice. Zahvaljujemo svima vama koji redovito darujete svoja 

dobra za našu Misiju i koji sve što se događa doživljavate svojim, našim – kako i jest.  

• Na Sv. misi Prve nedjelje došašća, 1. prosinca 2019. prikupljeno je milostinje u iznosu od 

247.89€. Drage sestre i braćo, hvala vam svima koji svojom aktivnošću, molitvom i novčanim 

prilogom podržavate život i rad naše Misije. 
 

 

HRVATSKA KATOLIČKA MISIJA DUBLIN 
 

Vlč. Josip Levaković, dušobrižnik 

The Presbytery, St. Mary's, Haddington Road, Dublin 4 
 

E-mail: info@hkmdublin.com; Web: www.hkmdublin.com 

FB: www.facebook.com/hkuirskoj 

Tel: 00 353 83 130 4143 
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